
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
31 januari 2019 

 

Sammanträde torsdagen den 31 januari klockan 18:00-20:10 
Ledamöter Ersättare 
Ole-Jörgen Persson (M) ordförande 

Rashid Mohammed (V) vice ordförande 

Annika Rosenberg (M)  

Markku Sirviö (M) 

Lotta Högström (M) 

Åsa Nilsson Söderström (L)  

Sus Andersson (MP) 

Linn Bessner (C) 

Anna Jonazon (S)  

Nassir Abdullahi Ali (S)§§ 1-16, §§ 18-23,  

§§ 25-43 

Azad Hassan (S)  

Ifrah Ibrahim Osob (V) §§1-37, §§40-43 

 

Markus Birgander (M)  

Niklas Dahsltrand (M)  

Jan Kjellegård (M) 

Carolina Rosén (L) 

Mansur Jama (MP) §§1-37, §§40-43 

Björn Rydstedt (C) 

Jessica Stjernström (KD) 

Mecide Gulenay (S) §§ 1-16, §§ 18-

23, §§ 25-43 

Celal Altun (S) 

Elisabeth Persson Grip (V) §§1-37, 

§§40-43 

 

 
Tjänstgörande ersättare 
Ghazal Saberian (SD), Elisabeth Persson Grip 

(V) §§ 38-39, Mecide Gulenay (S) § 17, § 24 

 

 

Anmälda förhinder 
Shirley Magné (SD), Jasmine Mehho (Fi) 

Agneta Åberg (S) 

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-43 Stadsdelsdirektören Fredrik Jurdell, avdelningscheferna, Abdi-nur Isse och 

Jonas Eliasson, samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-37 avdelningscheferna, Margareta Ericson, Sara Hallström, Clarissa Eliasson, 

Connie Stålhäll Wallin. 

 

Under §§ 1-37 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara.  

Det formella sammanträdet började klockan 19:05. 

 

Utses att justera Ole-Jörgen Persson (M) och Rashid Mohammed (V) 
 

Dag för 
justering     

6 februari 2019 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslutade att utse Ole-Jörgen Persson (M) och Rashid 

Mohammed (V) att justera dagens protokoll. Stadsdelsnämnden 

beslutade vidare att protokollet ska justeras den 6 februari 2019. 
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§ 2   

Verksamhetsplan och budget 2019 

Beslut 
1. Verksamhetsplan 2019 för Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen och stadens 

revisorer. 

2. Omslutningsförändringar om 154,1 mnkr godkänns och anmäls 

till kommunstyrelsen, se bilaga 3. 

3. Ansökan om medel för kompetensutveckling görs hos 

kommunstyrelsen om sammanlagt 209 100 tkr, se bilaga 2. 

4. Ansökan om medel för tryggt mottagande inom äldreomsorgen 

görs hos kommunstyrelsen om 1,2 mnkr. 

5. Ansökan om medel för introduktionsförskola görs hos 

kommunstyrelsen om 1,0 mnkr, se bilaga 1. 

6. Ansökan om medel för giftfri förskola görs hos 

kommunstyrelsen om 0,8 mnkr. 

7. Ersättningsnivåer till nämndens utförarenheter fastställs i 

enlighet med bilaga 5. 

8. Internkontrollplan 2019 godkänns, se bilaga 7. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnds långsiktiga mål är att bidra till ett 

ekonomiskt, ekologiskt och socialt hållbart samhälle. 

Verksamhetsplanen för Spånga-Tensta stadsdelsnämnd anger 

inriktningen för nämndens verksamhet under 2019 och bygger på 

kommunfullmäktiges tre inriktningsmål. Utifrån målen arbetar 

nämnden för att öka invånarnas delaktighet i samhället, stärka 

tryggheten och bidra till en hållbar ekonomi och miljö. 

Nämnden fokuserar på fem områden där särskilda åtgärder ska vidtas 

de närmaste åren: 

 Arbetsmarknad och sysselsättning 

 Trygghet 

 Barn och unga 

 Miljö och klimat 

 Effektiv verksamhet 

För att uppnå avsedda effekter kommer förvaltningen att fortsätta 

utveckla samverkan med stadens fackförvaltningar, myndigheter, 

näringsliv och civilsamhälle. 
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Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 januari 2019. 

Dnr 1.1-897/2018 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Rashid Mohammed m.fl. (V) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag 

2. Att därutöver anföra 

 

Den föreslagna verksamhetsplanen är ett resultat av den budget som 

kommunfullmäktige antagit. Det är en budget som prioriterar 

skattesänkningar framför en väl fungerande välfärd. Moderaterna, 

Liberalerna, Centerpartiet, Miljöpartiet och Kristdemokraterna har 

drivit igenom en budget som har låga ambitioner för både förskola 

och äldreomsorg. Det återspeglas nu i nämndens förslag till 

verksamhetsplan.  

 

Än värre är budgetförslaget sett till stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning och verksamhet för barn, kultur och fritid. Att 

schablonen för verksamheten inom funktionshinderområdet höjs med 

knappa 1 %, samtidigt som bara priser och löner ökar mer än dubbelt 

så mycket, visar på de nedskärningar som dessa partier nu tvingar 

fram.  
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När det gäller insatser för barn, kultur och fritid är minskningen av 

anslagen ännu större. 66 miljoner sparas bort och det kommer att ge 

substantiella förändringar av stadsdelarnas möjligheter att erbjuda 

kultur och fritid i Stockholm. Med det följer också att mycket av det 

lokala utvecklings- och trygghetsarbetet stannar av. Det är direkt 

kontraproduktivt i en stad som förväntar sig mer trygghet, inte 

mindre.  

 

Det är inte på detta sätt vi bygger en stad för alla. Det är inte heller 

förvånande att den nya majoriteten föreslår nya inriktningsmål för 

stadens verksamhet. Vi socialdemokrater vill fortsätta arbetet för att 

Stockholm ska vara en stad för alla. En stad som håller samman med 

höga ambitioner för ekologisk, ekonomisk och demokratisk 

hållbarhet.  

 

Vi socialdemokrater föreslog i vårt budgetförslag betydande 

satsningar på välfärden. 

 Förskolan skulle få schablonökningar på 4 % (istället för de 2 
% som majoriteten beslutade). Det skulle ha gett utrymme för 
ökad personaltäthet, stöd till barn med särskilda behov och 
minskade barngrupper. 

 Äldreomsorgen och stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning skulle ha fått en schablonökning på 2,5 
%. Därtill skulle särskilda satsningar ha gjorts på 

aktivitetscenter och trygg hemgång.  

 Barn, kultur och fritid skulle ha fått mer än 50 miljoner kronor 

för fler fältassistenter, fler fritidsgårdar samt utrymme för det 
lokala utvecklingsarbetet. 

 

Allt detta begränsas nu av en politik som prioriterar sänkta skatter 

framför en trygg äldreomsorg, en förskola som ser alla barn och ett 

lokalt trygghetsarbete. Vi beklagar detta vägval och noterar att om 

Socialdemokraternas budgetförslag vunnit kommunfullmäktiges 

gehör hade Spånga-Tensta stadsdelsnämnd fått 19,8 miljoner mer för 

välfärden i vår stadsdel. 

Det är pengar som kunde ha gått till fler anställda i äldreomsorgen och 

i förskolan. Vi socialdemokrater prioriterar alltid välfärden framför 

skattesänkningar”. 

 
 
 
 
 
 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
31 januari 2019 

Blad 6 

 

  

Reservation  
Reservation anmäldes Rashid Mohammed och Ifrah Ibrahim Osob till 

förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till verksamhetsplan 

för 2019. 

2. Stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att återkomma med ett förslag 

till verksamhetsplan och budget utifrån Vänsterpartiets reservation i 

kommunfullmäktige och vad som anförs i denna reservation. 

 

Vänsterpartiets budgetförslag skulle ge stadsdelsnämnderna ett 

tillskott med totalt 523 miljoner kr. Spånga-Tenstas del av dessa 

pengar skulle innebära drygt 28 miljoner kr i tillskott till våra 

kärnverksamheter medan de grön-blåa partierna har valt att sänka 

skatten med 16 öre vilket innebär att stadsdelen har stora 

nedskärningar att vänta. 

 

Trygghet 

Vi i Vänsterpartiet vill ha kvar medborgarvärdarna och satsa mer 

pengar på att anställa fler fältassistenter, socialsekreterare, 

fritidsledare och socialpedagoger istället för ordningsvakter. Ett starkt 

förebyggande socialt arbete är viktigt för att behålla tryggheten i 

Spånga-Tensta. En av kommunens viktigaste uppgifter är att för 

hindra nyrekryteringen till gäng och erbjuda unga en annan väg än 

våld och kriminalitet. Därför ska samarbetet mellan skolan och 

socialtjänsten i stadsdelen stärkas för att ge dem bättre 

föreutsättningar att tidigt fånga ungdomar som riskerar att hamna 

snett. I den trygghetsstrategi som ska utformas i samverkan med polis, 

Region Stockholm, näringsliv och civilsamhället anser därför 

Vänsterpartiet att det är självklart att även skolan och socialtjänsten 

ska vara med. 

 

Ett HBTQ-och jämställdhetsperspektiv ska genomsyra all verksamhet 

 

Stadsmiljön 

Den pågående vintern visar med all önskvärd tydlighet att samarbetet 

mellan trafikkontoret och stadsdelsförvaltningen måste förbättras. 

Bättre snöröjning, framför allt på trottoarer, är nödvändigt. 

Halkolyckor resulterar inte bara i personliga lidanden utan också i 

stora kostnader för sjukvården.  
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Förskoleverksamhet 

Resurser behövs för att öka personaltätheten. Personalen ska få 

förutsättningar att fokusera på det pedagogiska uppdraget och inte ägna 

tid åt onödig administration. En god arbetsmiljö underlättar rekrytering 

av nya medarbetare och möjligheter att behålla dem som valt att arbeta  

hos oss. 

Enligt förvaltningens förslag ska andelen inskrivna barn i förskolan 

öka i Spånga-Tensta. Vi anser att detta är positivt att fler barn får del 

av den pedagogiskt viktiga introduktionen inför skolstart men att det 

kräver utökade resurser för att antalet barn per vuxen inte ska bli 

större. 

Arbetet med introduktionsförskolor, barns språkutveckling och 

modersmålsstöd ska prioriteras. 

 

Äldreomsorg 

Andelen äldre i befolkningen ökar stadigt i hela landet, så även i 

Spånga-Tensta. Men med en åldrande befolkning ökar också antalet 

ensamstående, demenssjuka och personer med åldersdepressioner. 

Allt fler kommer att behöva hjälp för att klara vardagen. Att nu 

minska budgeten för hemtjänsten är därför kontraproduktivt. 

För att trygga dagens och framtidens behov av utbildad vårdpersonal 

inom såväl hemtjänsten som särskilt boende måste vi i stället räkna med 

ökande kostnader.  

Alla äldre ska kunna känna sig trygga i att stöd i olika former finns att 

tillgå vid behov. Den enskildes önskemål ska så långt det är möjligt vara 

utgångspunkten när stödet utformas. Personalen inom hemtjänst och 

annan äldreomsorg ska ha goda arbetsvillkor och löner som går att leva 

på och kunna få kontinuerlig språk- och kompetensutveckling. 

 

Individ och familjeomsorgen 

Individ- och familjeomsorgen arbetar med den del av vår befolkning 

som behöver ett individuellt utformat stöd för att kunna leva ett 

självständigt liv. Verksamheten bör garanteras tillräckliga 

handläggarresurser och den ska ha god kännedom om både de aktuella 

hushållen och levnadsvillkoren i stadsdelen.  Detta är viktigt även för 

de brukare som har komplicerad problematik och där ett nära 

samarbete mellan socialtjänstens olika enheter är nödvändig. Vi 

avvisar standardlösningar som strider mot socialtjänstlagens anda om 

individuell bedömning. 

Socialtjänstens arbete ska baseras på kunskap, erfarenhet, utvärdering 

och forskning. Alla som söker stöd ska få ett gott bemötande. 

Stadsdelen ska göra en storsatsning på detta område och anställa fler 

fältassistenter,  
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socialsekreterare och fritidsledare samt socialpedagoger och förbättra 

deras förutsättningar att arbeta långsiktigt med ungdomar och deras 

familjer. 

 

Barn, kultur och fritid 

Alla barn har rätt till kultur och en meningsfull fritid. För att uppnå det 

behövs fler kulturhus och föreningslokaler över hela stadsdelsområden. 

Möjligheten att ta del av kultur ska inte vara beroende av ekonomi.  

 

Enligt Barn Ombudsmannen, ”Kultur betyder mycket, särskilt för barn 

som fortfarande växer och utvecklas. Barn har många olika sätt att 

uttrycka sig och genom att få en möjlighet att använda sig av de olika 

sätten utvecklas barnets kreativitet och skaparkraft” 

(Barnombudsmannen informerar B12006:02)  

 

Vi anser även att föreningsbidraget behöver utvecklas och bli tillgängligt 

för fler lokala initiativ”.  

 
Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Det finns givetvis flera intressanta och positiva delar i 

verksamhetsplanen som vi stödjer. Särskilt de delar som syftar till att 

stärka samhällsgemenskapen, förbättra tryggheten för stadsdelens 

invånare och att trivseln i allmänhet måste förbättras för alla.  

Sverigedemokraterna ser särskilt positivt på nämndens viljeinriktning 

gällande satsningarna på introduktionsförskola. Vi delar synen på att 

nyanlända i ett så tidigt skede som möjligt introduceras till den 

svenska barnomsorgen och de svenska samhällssystemen. Det sociala 

samspelet med andra barn är viktigt. 

En annan positiv del är feriejobb för unga. Sverigedemokraterna 

välkomnar förvaltningens arbete med att erbjuda unga i stadsdelen 

feriejobb. Jobb är också en god insats till språkinlärning för 

nyanlända. Däremot motsätter vi oss särbehandlingen och 

diskrimineringen mot unga då vissa grupper prioriteras före andra. 

Unga är en grupp där alla behöver prioriteras. 

Verksamhetsplanen i sin helhet är inte förenlig med vår politik och 

därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 3  

Svar på remiss av Överenskommelse om bibehållet 
kostnadsansvar vid flytt till särskilt boende 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

Ärendet 
Storstockholms styrelse beslutade på sitt sammanträde den 13 juni 

2018 att rekommendera kommunerna i länet att anta 

överenskommelsen om bibehållet kostnadsansvar vid flyttning till 

särskilt boende mellan kommunerna i Stockholms län. 

Socialtjänstlagen (2001:453) ger den enskilde rätten att ansöka om 

särskilt boende till annan kommun enligt 2a kap. 8 §. Det innebär att 

den kommun som får ansökan utreder, fattar beslut och ansvarar för 

insatsen. Den föreslagna överenskommelsen innebär ett avsteg från 

ansvarsfördelningen enligt SoL. Den skulle innebära att 

utflyttningskommunen fattar biståndsbeslut, samt behåller ett 

långsiktigt ansvar både för kostnad och för myndighetsutövning så 

länge den enskilde har behov av insatsen. 

Förvaltningen ställer sig huvudsakligen positiv till att en 

överenskommelse om bibehållet kostnadsansvar vid flyttning till 

särskilt boende mellan kommunerna i Stockholms län antas. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 januari 2019. 

Dnr 1.5.1-853/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) lade fram ett särskilt uttalande. 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Jessica Stjernström (KD) lade fram ett ersättaryttrande:  

Om jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-Jörgen Persson 

m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus Andersson (MP) och Linn 

Bessner (C) särskilda uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Vi instämmer i förvaltningens förslag och anser att det är bra att det 

kommer ett avtal på plats mellan kommunerna i länet. 

 

Utöver detta vill vi framhålla vikten av att utveckla arbetet med 

uppföljning, för att garantera att våra gamla - de som flyttar ut och de 

som flyttar in till staden och stadsdelen - ska få en god ålderdom. Det 

gäller såväl den enskilda uppföljningen på individnivå som behovet av 

att förbättra metoder för uppföljning och samverkan, såväl inom 

staden som i länet”. 
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§ 4   

Reviderade instruktioner för näringslivsrådet 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att anta reviderade 

instruktioner för näringslivsrådet i enlighet med bilaga 1. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att upphäva tidigare 

instruktioner för näringslivsrådet. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd antog 2017-01-02, § 5, instruktioner 

för Spånga-Tensta stadsdelsnämnds näringslivsråd. Inför 

mandatperioden 2019-2022 har stadsdelsförvaltningen arbetat fram ett 

förslag på revidering av instruktionen.  

Förvaltningen har i förslaget förändrat instruktionens disposition med 

en tydligare rubriksättning. Rådets syfte och uppdrag definieras också 

tydligare. 

Avseende rådets sammansättning så föreslår förvaltningen att 

nämnden representeras av tre ordinarie ledamöter och tre ersättare till 

dessa. Den styrande majoriteten i nämnden ska i näringslivsrådet 

representeras av två ledamöter och två ersättare. Nämndens opposition 

ska representeras av en ledamot och en ersättare. 

Därutöver föreslår förvaltningen att nämndens bland majoritetens 

ledamöter ska utse en ordförande samt bland oppositionens ledamöter 

utse en vice ordförande att tjänstgöra den tid för vilken de blivit valda 

som representanter i rådet. I nu gällande instruktion anges att 

stadsdelsnämndens ordförande ska vara ordförande i rådet.  

Förvaltningen föreslår även att näringslivets representation i rådet kan 

utökas för att bereda plats för fler representanter för det lokala 

näringslivet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 januari 2019. 

Dnr 1.1-875/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Val av representanter till Spånga-Tensta stadsdelsnämnds 
näringslivsråd 2019 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden utser Sus Andersson (MP) till ordföranden och 

Celal Altun (S) till vice ordförande i näringslivsrådet.  

2. Till ledamot utses Björn Rydstedt (C).  

3. Till ersättare utses Niklas Dahlstrand (M) och Nassir Abdullahi 

Ali (S).  

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade den 23 april 2015 att inrätta 

ett näringslivsråd. Instruktionerna för Näringslivsrådet reviderades av 

stadsdelsnämnden den 31 januari 2019 § 4. 

Stadsdelsnämnden ska utse tre ledamöter och tre ersättare. 

Stadsdelsnämnden utser ordförande och vice ordförande bland 

ledamöterna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 januari 2019. 

Dnr 1.2.5-851/2018 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Redovisning av Stockholmsenkäten 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna förvaltningens 

redovisning av Stockholmsenkäten 2018. 

 

Ärendet 
Stockholmsenkäten genomförs vartannat år och är en 

enkätundersökning som riktar sig till ungdomar i årskurs 9 samt år 2 

på gymnasiet. Årets undersökning visar bland annat en fortsatt positiv 

trend över hela staden med minskat alkohol- och tobaksbruk. Siffror 

över dem som uppger att de någon gång provat narkotika är sjunkande 

över tid i hela staden, men i Spånga-Tensta spretar siffrorna något. 

Andel ungdomar i Spånga-Tensta som uppger att de satsat pengar på 

spel eller köpt lotter de senaste 12 månaderna har sjunkit med närmare 

hälften sedan 2006. Det upplevda problemet med det egna spelandet 

har dock ökat.   

Ungdomar i ytterstadsområden känner sig generellt mer otrygga än 

ungdomar i staden i stort. I likhet med övriga stadsdelar i staden 

rapporterar pojkar i Spånga-Tensta genomgående betydligt högre grad 

av upplevd trygghet i det egna bostadsområdet, jämfört med flickor, 

som har mycket låga resultat. Förvaltningen avser att arbeta vidare 

med den upplevda tryggheten.  

Förvaltningen avser att arbeta vidare med Stockholmsenkätens 

resultat genom att analysera och prioritera insatser inför 

verksamhetsåret 2019. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 januari 2019. 

Dnr 1.2.5-810/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Beslut om att utse skolchef för Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att utse avdelningschefen 

för förskola för till skolchef för Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ska enligt ny bestämmelse i 

Skollagen (2010:800) utse en skolchef. Bakgrunden är att 

regeringens proposition 2017/18:182 ”Samling för skolan” föreslog 

förändringar i Skollagen:  

 Huvudmännen inom skolväsendet ska utse en skolchef som 

ska biträda huvudmannen med att tillse att de föreskrifter som 

gäller för utbildningen följs. 

 

Kravet gäller för offentliga- och fristående huvudmän samt alla 

skolformer, från förskola till särskild utbildning för vuxna. Spånga-

Tensta stadsdelsnämnd som huvudman för förskoleverksamheten i 

stadsdelsområdet måste mot bakgrund av det utse en skolchef.  

Förvaltningen anser att inrättandet av en skolchef med ansvar för att 

de föreskrifter som gäller för utbildningen följs är positivt. 

Förvaltningen föreslår att avdelningschef för förskola utses till 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnds skolchef. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 januari 2019. 

Dnr 1.1-4/2019 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Ansökan om stadsbidrag för verksamheten personligt 
ombud 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av 

personligt ombud för 2018 och ansökan om statsbidrag för 2019 

och översänder handlingarna till Länsstyrelsen i Stockholms län. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Länsstyrelsen fördelar varje år statsbidrag till kommunens verksamhet 

med personligt ombud för personer med psykiska 

funktionsnedsättningar. Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har två 

heltidstjänster som personligt ombud för vilken statsbidrag, efter 

ansökan till länsstyrelsen, utgår med 604 800 kronor. De två 

personliga ombuden arbetar inom både Spånga-Tensta och Rinkeby-

Kista stadsdelsområden utifrån överenskommelse mellan 

stadsdelsförvaltningarna. 

Kommunen ska senast den 19 januari 2019 redovisa till Länsstyrelsen 

hur beviljade medel har använts under 2018 och överlämna de 

uppgifter som framgår av 10 § i förordningen SFS 2013:522. En 

kommun som tagit emot statsbidrag är återbetalningsskyldig enlig 15 

§ i förordningen SFS 2013:522 om redovisning inte lämnas eller om 

bidraget helt eller delvis inte har använts för det ändamål som det var 

avsett för. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 januari 2019. 

Dnr: 1.2.5-11/2019 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Sammanställning av föreningsbidrag för 2019 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att notera sammanställningen 

och lägga den till handlingarna 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd fastställde den 14 juni 2018 riktlinjer 

för föreningsbidrag. Av riktlinjerna framgår bland annat de villkor 

som gäller för nämndens bidragsgivning inklusive uppföljning och 

redovisning. Sista dag att 

ansöka om föreningsbidrag för 2019 var den 15 oktober 2018. 

2019.  Förvaltningen anordnade innan dess två informationsträffar, 

den 18 september och den 25 september, om möjligheten att söka 

föreningsbidrag på medborgarkontoret i Tensta. Därutöver 

annonserades även om möjligheten för det lokala föreningslivet att 

ansöka om föreningsbidrag i lokal media, via foldrar på 

medborgarkontoret samt via förvaltningens kanaler på social media. 

Förvaltningens initiala planering och beredning av föreningsbidrag 

föreningsbidragsprocessen sammanföll med de brandattentat som 

drabbade stadsdelsförvaltningen i slutet av augusti. Detta påverkade 

bland annat förvaltningens möjligheter att genomföra det planerade 

kommunikations- och informationsarbetet, som är viktigt för att 

föreningsbidragsprocessen ska fungera så smidigt som möjligt. 

Totalt har 21 föreningar ansökt om 6,9 miljoner kr i föreningsbidrag. 

Nämnden har avsatt 2 miljoner kr för föreningsbidrag 

Tidigare år har Spånga-Tensta stadsdelsnämnd behandlat 

föreningsbidragen i ett gemensamt ärende, med ett gemensamt beslut 

för samtliga bidrag. I år kommer samtliga ansökningar att behandlas 

som separata ärenden i nämnden. Detta görs för att öka tydligheten 

och rättssäkerheten för respektive förening.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 januari 2019. 

Dnr 5.4-124/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
31 januari 2019 

Blad 17 

 

  

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Jessica Stjernström (KD) lade fram ett ersättaryttrande:  

Om jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-Jörgen Persson 

m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus Andersson (MP) och Linn 

Bessner (C) särskilda uttalande. 

 

Rashid Mohammed m.fl. (V) anslöt sig till Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus Andersson (MP) och Linn 

Bessner (C) särskilda uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ger för år 2019 2 miljoner kronor i 

föreningsstöd vilket är en hög summa i förhållande till andra 

stadsdelsnämnder. Det kan dock konstateras att Spånga-Tensta har ett 

mycket aktivt civilsamhälle, och att det finns fler önskemål och idéer 

om aktiviteter än vad stadsdelsnämnden kan möta. Spånga-Tensta 

måste därför utarbeta flera strategier för att möta civilsamhällets 

engagemang, än genom direkta ekonomiska bidrag. En majoritet av 

föreningarnas ansökningar berör liknande aktiviteter: 

- Läxhjälp 

- Nattvandring 

- Lov-aktiviteter 

Många föreningar önskar också stöd till en lokal för att kunna bedriva 

ovanstående, eller andra aktiviteter. 

För att möta föreningslivets behov ska förvaltningen ta fram en 

strategi för att ge stöd till föreningar inom ramen för befintliga 

resurser. Det kan handla om att upplåta förvaltningens lokaler efter 

kontorstid, eller att underlätta samverkan mellan föreningar där 

stadsdelsnämnden redan ger bidrag. En funktion inom förvaltningen 

ges i uppdrag att utgöra ett nav för föreningskontakter, att slussa till 

tillgängliga lokaler samt förbättra samverkan mellan föreningarna och 

stadsdelsförvaltningens reguljära verksamheter”. 
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§ 10   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Spånga 
Blåbandsförening 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar 100 000 kr i föreningsbidrag 

till Spånga Blåbandsförening.    

 

Ärendet 
Spånga Blåbandsförening ansöker sammanlagt om 125 000 kr till stöd 

för föreningens barn- och ungdomssatsning. Bidraget är tänkt att 

delfinansiera följande verksamheter: 

 Barn- och ungdomsverksamhet med Öppet hus för barn och 

ungdomar i Tensta. 

 Dagläger på skolloven 

 Ungdoms/tjejcafé 

 Teater mot droger, våld och rasism 

 Föräldravandringar 

 Språkcafé för nyanlända 

Förvaltningen föreslår att nämnden delvis beviljar ansökan med 100 

00 kr. 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-912/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 11   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Finu 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå FINU:s ansökan i sin 

helhet. 

 

Ärendet 
FINU – Integration och mångfaldsutveckling ansöker om totalt 

300 000 kr i föreningsbidrag för 2019. Föreningen ämnar under 2019 

bedriva verksamhet som riktar sig till kvinnor och ungdomar samt 

genomföra nattvandringar.  

Förvaltningen har granskat att FINU:s ansökan och bedömer att 

merparten av de aktiviteter som föreningen ämnar genomföra under 

2019 ligger i linje med riktlinjernas målsättningar och intentioner.  

Förvaltningen konstaterar dock att det är svårt att göra en 

helhetsbedömning av föreningens ansökan eftersom budgetposterna 

för de föreslagna aktiviteterna inte i tillräcklig detalj redogör för vad 

de ansökta medlen är tänkta att bekosta. 

Mot bakgrund av detta föreslår förvaltningen att ansökan ska avslås i 

sin helhet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-899/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 12   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Geesgud 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis bevilja Geesguds 

ansökan med 10 000 kr i föreningsbidrag för genomförande aktiviteter 

riktade till kvinnor och ungdomar. 

 

Ärendet 
Föreningen Geesgud inkommit med ansökan om föreningsbidrag för 

2019. Totalt ansöker Geesgud om 90 000 kr för genomförande av 

aktiviteter som riktar sig till kvinnor och ungdomar i 

stadsdelsområdet. 

Förvaltningen bedömer utifrån tidigare samarbete med föreningen att 

Geesgud har goda möjligheter att nå ut till målgrupperna som 

förvaltningen har svårt att nå. Aktiviteterna skapar därmed ett konkret 

mervärde för stadsdelen.  

Förvaltningen har beaktat hur många individer föreningen beräknar nå 

och under hur lång tid de föreslagna aktiviteterna planeras pågå. 

Utifrån en samlad bedömning föreslår förvaltningen att nämnden 

delvis beviljar Geesguds ansökan med 10 000 kronor i 

föreningsbidrag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-911/2018 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämndens övergripande målsättning med föreningsbidraget 

är: 

Att öka jämställheten i stadsdelen 

Att öka kulturella evenemang 

Att det bedrivs öppen verksamhet för barn och ungdomar som främjar 

jämlika uppväxtvillkor för unga och där de kan få vara mer delaktiga i 

utvecklingen av sitt närområde och i formandet av mötesplatser. 

Att öka tryggheten i stadsdelsområdet 

Att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i stadsdelsområdet 

  

För att öka jämställdheten i stadsdelsområdet ska också verksamheten 

för, med och av vuxna kvinnor kunna komma ifråga för 

bidragsgivning. 

 

Bidragsberättigade föreningar ska dela principerna om den 

demokratiska rättsstaten och de mänskliga rättigheterna samt ta 

avstånd från våldsbejakande uttryck och åsikter. 

 

Med anledning av ovan nämnda riktlinjer föreslår vi att: 

nämnden beviljar 20 000 kronor till föreningen”. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 13  

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Gulan Förening i 
Stockholm 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis bevilja Gulan 

förening i Stockholms ansökan med 10 000 kr i föreningsbidrag.  

 

Ärendet 
Gulan förening i Stockholm (Gulan) har inkommit med en ansökan 

om totalt 110 000 kr i föreningsbidrag. Föreningsbidraget är tänkt att 

delfinansiera föreningens ordinarie verksamhet. Gulan har inkommit 

med ansökan inom utsatt tid. Gulan beviljades 60 000 i 

föreningsbidrag för 2018 och har inkommit med återredovisning av 

hur bidraget hanterats.  

Förvaltningen bedömer att föreningens förslagna verksamhet riktad 

till kvinnor och ungdomar når enligt riktlinjerna prioriterade 

målgrupper och skapar ett mervärde för stadsdelen.  

Utifrån en samlad bedömning av föreningens ekonomi, och 

återredovisning av 2018 års bidrag föreslår förvaltningen att nämnden 

delvis beviljar Gulans ansökan med 10 000 kr i föreningsbidrag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-913/2018 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämndens övergripande målsättning med föreningsbidraget 

är: 

Att öka jämställheten i stadsdelen 

Att öka kulturella evenemang 

Att det bedrivs öppen verksamhet för barn och ungdomar som främjar 

jämlika uppväxtvillkor för unga och där de kan få vara mer delaktiga i 

utvecklingen av sitt närområde och i formandet av mötesplatser. 

Att öka tryggheten i stadsdelsområdet 

Att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i stadsdelsområdet 

 

För att öka jämställdheten i stadsdelsområdet ska också verksamheten 

för, med och av vuxna kvinnor kunna komma ifråga för 

bidragsgivning. 

 

Bidragsberättigade föreningar ska dela principerna om den 

demokratiska rättsstaten och de mänskliga rättigheterna samt ta 

avstånd från våldsbejakande uttryck och åsikter. 

 

Med anledning av ovan nämnda riktlinjer föreslår vi att: 

nämnden beviljar 40 000 kronor till föreningen 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 14   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Internationella 
Bekantskaper 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis bevilja ansökan från 

Internationella Bekantskaper med 150 000 kr i bidrag. 

 

Ärendet 
Föreningen Internationella bekantskaper har inkommit med en 

ansökan om 200 000 kr i föreningsbidrag. Bidraget är tänkt att 

finansiera en läxhjälpsverksamhet i Tensta. Målgruppen är elever 

boende i Tensta från åk 1 i grundskolan till och med åk 3 i gymnasiet. 

Förvaltningen ser positivt på att föreningen riktar sin verksamhet 

gentemot barn och unga, som enligt riktlinjerna för föreningsbidrag är 

prioriterade målgrupper. Förvaltningen ser även positivt på 

läxhjäpsverksamhet eftersom den bidrar till främjandet av jämlika 

uppväxtvillkor vilket skapar ett mervärde för stadsdelsområdet. 

Utifrån från en samlad bedömning föreslår förvaltningen att nämnden 

delvis beviljar Internationella bekantskapers ansökan med 150 000 

kronor. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-910/2018 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämndens övergripande målsättning med föreningsbidraget 

är: 

Att öka jämställheten i stadsdelen 

Att öka kulturella evenemang 

Att det bedrivs öppen verksamhet för barn och ungdomar som främjar 

jämlika uppväxtvillkor för unga och där de kan få vara mer delaktiga i 

utvecklingen av sitt närområde och i formandet av mötesplatser. 

Att öka tryggheten i stadsdelsområdet 

Att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i stadsdelsområdet 

 

För att öka jämställdheten i stadsdelsområdet ska också verksamheten 

för, med och av vuxna kvinnor kunna komma ifråga för 

bidragsgivning. 

 

Bidragsberättigade föreningar ska dela principerna om den 

demokratiska rättsstaten och de mänskliga rättigheterna samt ta 

avstånd från våldsbejakande uttryck och åsikter. 

 

Med anledning av ovan nämnda riktlinjer föreslår vi att: 

nämnden beviljar 160 000 kronor till föreningen 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 15  

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Järva Folkets Park 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis bevilja ansökan från 

Järva Folkets park med 100 000 kr i bidrag. 

 

Ärendet 
Föreningen Järva Folkets Park har inkommit med en ansökan om 

500 000 kr i föreningsbidrag. Föreningen planerar även att ansöka om 

1 mkr i föreningsbidrag från Kulturnämnden. Ansökan är inkommen 

inom utsatt tid.  

Föreningen beviljades 160 000 kr i föreningsbidrag för 2018 och 

inkommit med återrapportering av hur bidraget använts.  

Järva Folkets Park driver Eggeby Gård och erbjuder olika 

verksamheter och aktiviteter med utpräglat lokal förankring för barn, 

unga och vuxna.  

Utifrån en samlad bedömning föreslår förvaltningen att nämnden 

beslutar att delvis bevilja Järva Folkets park ansökan med 100 000 kr i 

föreningsbidrag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-906/2018 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämndens övergripande målsättning med föreningsbidraget 

är: 

Att öka jämställheten i stadsdelen 

Att öka kulturella evenemang 

Att det bedrivs öppen verksamhet för barn och ungdomar som främjar 

jämlika uppväxtvillkor för unga och där de kan få vara mer delaktiga i 

utvecklingen av sitt närområde och i formandet av mötesplatser. 

Att öka tryggheten i stadsdelsområdet 

Att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i stadsdelsområdet 

 

För att öka jämställdheten i stadsdelsområdet ska också verksamheten 

för, med och av vuxna kvinnor kunna komma ifråga för 

bidragsgivning. 

 

Bidragsberättigade föreningar ska dela principerna om den 

demokratiska rättsstaten och de mänskliga rättigheterna samt ta 

avstånd från våldsbejakande uttryck och åsikter. 

 

Med anledning av ovan nämnda riktlinjer föreslår vi att: 

nämnden beviljar 165 000 kronor till föreningen 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 16  

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Järva kultur och 
idrottsförening 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå ansökan om 

föreningsbidrag från Järva kultur och idrottsförening för år 2019. 

 

Ärendet 
Föreningen Järva kultur och idrottsförening har inkommit med en 

ansökan om 250 000 kr i föreningsbidrag. Ansökan är inkommen 

inom utsatt tid.   

Bidraget föreslås användas för finansiering av spontanfotboll i 

Tenstahallen. 240 000 kr av bidraget föreslås finansiera löner för 

personal och funktionärer och 10 000 kr föreslås finansiera 

materialinköp. 

Förvaltningen bedömer att föreningen når barn och ungdomar som är 

prioriterad målgrupp i föreningsriktlinjerna.  

Däremot anger riktlinjerna att ansökningar om löner och arvoden ska 

behandlas restriktivt. Den största delen av det sökta beloppet avser 

finansiering av löner. Eftersom verksamheten bedrivs idag utan 

lönefinansiering från stadsdelen bedömer förvaltningen att 

verksamheten inte är beroende av en sådan finansiering. 

Förvaltningen föreslår mot bakgrund av ovanstående att nämnden 

avslår ansökan i sin helhet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-909/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 
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Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 17   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Somaliska föräldrar 
och modersmålsförening 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis bevilja ansökan från 

Somaliska föräldrar och modersmålsföreningen med 260 000 kr i 

bidrag. 

 

Ärendet 
Somaliska föräldrar och modersmålsföreningen har inkommit med en 

ansökan om 850 000 kr i föreningsbidrag. Ansökan är inkommen 

inom utsatt tid.  Föreningen beviljades 200 000 kr i föreningsbidrag för 

2018 och har inkommit med återredovisning.  

Föreningens syfte är att i samarbete med föräldrar och skola verka för 

att somaliska barn kommer in i det svenska samhället och får en 

positiv levnadsutveckling. Verksamheten består bland annat av hjälp 

med läxläsning, nattvandring och föräldrautbildning.  

Förvaltningen bedömer också att föreningens verksamheter 

kompletterar förvaltningens verksamheter och därmed bidrar till att 

skapa ett mervärde i stadsdelen.  

Utifrån en samlad bedömning föreslår förvaltningen att nämnden 

delvis beviljar Somaliska föräldrar och modersmålsföreningen med 260 

000 i föreningsbidrag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-898/2018 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Nassir Abdullahi Ali (S) anmälde jäv och lämnade lokalen. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Mecide Gulenay och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämndens övergripande målsättning med föreningsbidraget 

är: 

Att öka jämställheten i stadsdelen 

Att öka kulturella evenemang 

Att det bedrivs öppen verksamhet för barn och ungdomar som främjar 

jämlika uppväxtvillkor för unga och där de kan få vara mer delaktiga i 

utvecklingen av sitt närområde och i formandet av mötesplatser. 

Att öka tryggheten i stadsdelsområdet 

Att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i stadsdelsområdet 

 

För att öka jämställdheten i stadsdelsområdet ska också verksamheten 

för, med och av vuxna kvinnor kunna komma ifråga för 

bidragsgivning. 

 

Bidragsberättigade föreningar ska dela principerna om den 

demokratiska rättsstaten och de mänskliga rättigheterna samt ta 

avstånd från våldsbejakande uttryck och åsikter. 

 

Med anledning av ovan nämnda riktlinjer föreslår vi att: 

nämnden beviljar 265 000 kronor till föreningen 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 18  

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Tensta United 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå Tensta United IS 

ansökan om föreningsbidrag i sin helhet. 

 

Ärendet 
Föreningen Tensta United IS har inkommit med en ansökan om  

1 285 650 kr i föreningsbidrag. Ansökan är inkommen inom utsatt tid. 

Föreningen planerar att använda merparten av bidraget för 2019 till att 

förstärka föreningens kansli med tre anställda (två heltidsanställda och 

en deltidsanställd) för planering, genomförande och uppföljning av 

verksamheten. 

Förvaltningen har granskat Tensta United IS ansökan och konstaterar 

att det är svårt att göra en helhetsbedömning av hur föreningen ämnar 

att använda bidraget, utöver de summor som föreslås finansiera 

utökningen av föreningens kansli. Förvaltningen konstaterar 

ytterligare att föreningen med den största delen av det sökta bidraget 

avser finansiera löner och arvoden inom föreningsorganisationen, 

vilket är någonting som enligt nämndens riktlinjer för föreningsbidrag 

ska behandlas med restriktivitet.  

Förvaltningen föreslår mot bakgrund av ovanstående att nämnden 

avslår ansökan i sin helhet 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-902/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 
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Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll.  

 

Det som får anses saknas är en djupare analys från förvaltnings sida 

angående motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen 

och kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi 

måste undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 19   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Spånga Folkdansgille 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar Spånga Folkdansgille om 

20 000 kr i sin helhet. 

 

Ärendet 
Föreningen Spånga Folkdansgille har inkommit med en ansökan om 

20 000 kr i föreningsbidrag. Ansökan är inkommen inom utsatt tid. 

Föreningen beviljades 20 000 kr i föreningsbidrag för 2018 och har 

inkommit med en återredovisning av hur bidraget använts. 

 

Spånga Folkdansgille arbetar för att väcka intresse för bygdekultur, 

folklig dans och musik. Bidraget är tänkt att finansiera föreningens 

ordinarie verksamhet. 

Förvaltningen anser föreningen bedriver verksamhet som syftar till att 

öka antalet kulturella evenemang i stadsdelen vilket är helt i linje med 

riktlinjerna. Förvaltningen bedömer även att föreningen genom sin 

kulturella verksamhet kompletterar förvaltningens kultur och 

fritidsverksamhet och därmed bidrar till att skapa ett mervärde för 

stadsdelen.  

Mot bakgrund av det föreslår förvaltningen att nämnden beslutar att 

bevilja Spånga Folkdansgilles ansökan i sin helhet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-905/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 
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Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll.  

 

Det som får anses saknas är en djupare analys från förvaltnings sida 

angående motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen 

och kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi 

måste undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 20   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Spånga 
Medborgarhusförening 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis bevilja Spånga 

Medborgarhusförening ansökan med 10 000 kr i föreningsbidrag. 

 

Ärendet 
Spånga Medborgarhusförening har inkommit med en ansökan om 50 

000 kr i föreningsbidrag. Ansökan är inkommen inom utsatt tid.  

Förningen vill använda bidraget till att finansiera kulturella 

evenemang som men framförallt för att genomföra en satsning för att 

få unga människor mer intresserade av opera.  

Förvaltningen har granskat Spånga Medborgarhusförenings ansökan 

för 2019. Förvaltningen bedömer att den satsning som på kulturella 

evenemang, som föreningen vill genomföra under 2019, når 

målgrupper som är prioriterade enligt riktlinjerna, via de insatser som 

ska öka ungdomars intresse för opera. Däremot anser förvaltningen 

inte att denna insats på ett betydande sätt utgör ett komplement till 

förvaltningen verksamhet eller tillför ett tydligt mervärde för 

stadsdelen. Sammantaget bedömer förvaltningen att föreningens 

övriga kulturella verksamhet bidrar till att öka antalet kulturella 

evenemang i stadsdelen, vilket är en prioriterad målsättning enligt 

riktlinjerna.  

Utifrån en samlad bedömning föreslår förvaltningen att nämnden 

beslutar att delvis bevilja ansökan från Spånga Medborgarhusförening 

med 10 000 kr i föreningsbidrag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-907/2018 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

 

 

 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
31 januari 2019 

Blad 37 

 

  

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämndens övergripande målsättning med föreningsbidraget 

är: 

Att öka jämställheten i stadsdelen 

Att öka kulturella evenemang 

Att det bedrivs öppen verksamhet för barn och ungdomar som främjar 

jämlika uppväxtvillkor för unga och där de kan få vara mer delaktiga i 

utvecklingen av sitt närområde och i formandet av mötesplatser. 

Att öka tryggheten i stadsdelsområdet 

Att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i stadsdelsområdet 

  

För att öka jämställdheten i stadsdelsområdet ska också verksamheten 

för, med och av vuxna kvinnor kunna komma ifråga för 

bidragsgivning. 

Bidragsberättigade föreningar ska dela principerna om den 

demokratiska rättsstaten och de mänskliga rättigheterna samt ta 

avstånd från våldsbejakande uttryck och åsikter. 

 

Med anledning av ovan nämnda riktlinjer föreslår vi att: 

nämnden beviljar 50 000 kronor till föreningen”. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 21  

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Svensk Marockansk 
mångkulturell förening Atlas 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå ansökan om 

föreningsbidrag från Svensk Marockansk mångkulturell förening 

Atlas. 

 

Ärendet 
Svenska Marockanska mångkulturell förening Atlas har inkommit 

med ansökan om föreningsbidrag på 27 000 kr. Ansökan inkom i tid 

men var inte komplett.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden avslår ansökan från Svenska 

Marockanska mångkulturell förening Atlas. Förslaget till avslag 

motiveras dels med att ansökan inte är komplett samt att de tilltänkta 

aktivisterna inte på ett tydligt sätt kompletterar nämndens ordinarie 

verksamhet eller på annat sätt tillför ett mervärde för stadsdelen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-908/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 22  

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Tensta 4H-klubb 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis bevilja Tensta 4H-

Klubb ansökan med 100 000 kr.  

 

Ärendet 
Föreningen Tensta 4H-klubb har inkommit med en ansökan om 120 

000 kr i föreningsbidrag för 2019. Ansökan är inkommen inom utsatt 

tid. Tensta 4H-klubb beviljades 100 000 kr i föreningsbidrag 2018 och 

har inkommit med en återredovisning. 

Föreningen planerar att söka föreningsbidrag på 700 000 kr från 

idrottsförvaltningen. Det bidraget planeras finansiera lönekostnader. 

Stadsdelens bidrag är tänkt att finansiera övrig ordinarie verksamhet 

under 2019. 

Utifrån en samlad bedömning föreslår förvaltningen att nämnden 

delvis bevilja Tensta 4H-klubb med 100 000 kr. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-901/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 23  

Ärendet utgår  
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§ 24   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Tensta Familjer och 
Ungdomsförening 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar 50 000 kr i föreningsbidrag 

till familjer och ungdomsföreningen.  

 

Ärendet 
Förvaltningen har granskat Tensta Familjer och ungdomsförenings 

ansökan för 2019 samt återrapportering av hur föreningsbidraget 

användes under 2018.  

 

Förvaltningen bedömer att merparten av de aktiviteter som föreningen 

ämnar genomföra under 2019 ligger i linje med riktlinjernas 

målsättningar och intentioner.  

Utifrån en sammanvägd bedömning föreslår förvaltningen att 

nämnden delvis beviljar Tensta Familjer och ungdomsförenings 

ansökan med 50 000 kr. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-914/2018 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Nassir Abdullahi Ali (S) anmälde jäv och lämnade lokalen. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Mecide Gulenay och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämndens övergripande målsättning med föreningsbidraget 

är: 

Att öka jämställheten i stadsdelen 

Att öka kulturella evenemang 

Att det bedrivs öppen verksamhet för barn och ungdomar som främjar 

jämlika uppväxtvillkor för unga och där de kan få vara mer delaktiga i 

utvecklingen av sitt närområde och i formandet av mötesplatser. 

Att öka tryggheten i stadsdelsområdet 

Att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i stadsdelsområdet 

 

För att öka jämställdheten i stadsdelsområdet ska också verksamheten 

för, med och av vuxna kvinnor kunna komma ifråga för 

bidragsgivning. 

 

Bidragsberättigade föreningar ska dela principerna om den 

demokratiska rättsstaten och de mänskliga rättigheterna samt ta 

avstånd från våldsbejakande uttryck och åsikter. 

 

Med anledning av ovan nämnda riktlinjer föreslår vi att: 

nämnden beviljar 80 000 kronor till föreningen 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 25  

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - The Global Village 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis bevilja The Global 

Village ansökan med 100 000 kr i föreningsbidrag. 

 

Ärendet 
Föreningen The Global Village har inkommit med en ansökan om  

500 000 kr i föreningsbidrag. Ansökan är inkommen inom utsatt tid. 

Förningen beviljade 100 000 kr i föreningsbidrag för 2018 för vilket 

man inkommit med återrapportering.  

 

Föreningen arbetar för att skapa en plattform för samhällsengagemang 

med fokus på frågor om integration, kultur, demokrati, utveckling och 

mångfald. 

Förvaltningen bedömer att den planerade verksamheten ligger väl i 

linje med riktlinjernas målsättningar om att öka antalet kulturella 

evenemang i stadsdelsområdet. Förvaltningen bedömer därutöver att 

de planerade aktiviteterna når prioriterade målgrupper och skapar ett 

mervärde för stadsdelsområdet. 

Utifrån en samlad bedömning föreslår förvaltningen att nämnden 

beslutar att delvis bevilja The Global Village ansökan med 100 000 kr 

i föreningsbidrag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-903/2018 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämndens övergripande målsättning med föreningsbidraget 

är: 

Att öka jämställheten i stadsdelen 

Att öka kulturella evenemang 

Att det bedrivs öppen verksamhet för barn och ungdomar som främjar 

jämlika uppväxtvillkor för unga och där de kan få vara mer delaktiga i 

utvecklingen av sitt närområde och i formandet av mötesplatser. 

Att öka tryggheten i stadsdelsområdet 

Att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i stadsdelsområdet 

 

För att öka jämställdheten i stadsdelsområdet ska också verksamheten 

för, med och av vuxna kvinnor kunna komma ifråga för 

bidragsgivning. 

 

Bidragsberättigade föreningar ska dela principerna om den 

demokratiska rättsstaten och de mänskliga rättigheterna samt ta 

avstånd från våldsbejakande uttryck och åsikter. 

 

Med anledning av ovan nämnda riktlinjer föreslår vi att: 

nämnden beviljar 110 000 kronor till föreningen 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll. Det som får anses 

saknas är en djupare analys från förvaltnings sida angående 

motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen och 

kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi måste 

undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 26  

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Vasalunds Stockholm 
IF 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå Vasalund 

Stockholms IF ansökningar i sin helhet 

 

Ärendet 
Föreningen Vasalunds Stockholm IF har inkommit med två 

ansökningar om föreningsbidrag för 2019 på sammanlagt 

156 000 kr i föreningsbidrag. Ansökningarna är inkomna inom utsatt 

tid. 

Förvaltningen konstaterar att föreningen i ansökan om spontanfotboll 

söker 72 000 kronor som till allra största del ska gå till priser. Vidare 

konstaterar förvaltningen att föreningen söker bidrag för sådana 

idrottsrelaterade aktiviteter där bidrag kan fås från 

idrottsförvaltningen.  

Förvaltningen konstaterar att föreningen i ansökan om 

sommaraktiviteter för flickor att det är söker ett förhållandevis högt 

belopp. Förvaltningen anser att föreningen inte tydligt nog 

specificerar budgetposterna på en tillräckligt detaljerad nivå. 

Mot bakgrund av det föreslår förvaltningen att nämnden beslutar att 

avslå Vasalund Stockholms IF ansökningar i sin helhet 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-928/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll.  
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Det som får anses saknas är en djupare analys från förvaltnings sida 

angående motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen 

och kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi 

måste undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 27   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Verdandi 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar 846 000 kr i föreningsbidrag 

till Verdandi för år 2019 enligt nedan: 

 

1. Sommarverksamhet  270 000 kr 

2. Lovverksamhet sportlov,   

Påsklov, höstlov.    86 000 kr 

3. Jullovsverksamhet  30 000 kr 

4. Flickors verksamhet   80 000 kr 

5. Integrationsprojektet 

för kvinnor vi kan lära  80 000 kr 

6. Ungdomsverksamheten  

Unga röster skall höras!   300 000 kr 

 

Ärendet 
Verdandi Tensta har lämnat in sju bidragsansökningar på sammanlagt 

1 590 000 kr. Förvaltningens bedömer att Verdandis lovverksamhet 

samt projektansökningar riktade till flickor och integrationen av 

kvinnor kompletterar den ordinarie verksamhet som bedrivs av 

förvaltningen och bidrar till att skapa ett mervärde i stadsdelsområdet.  

 

Förvaltningen bedömer att projektet ”Ungdomsverksamheten – Unga 

röster skall höras!” både når en prioriterad målgrupp och uppfyller 

riktlinjernas målsättning om insatser för barn- och ungdomar och att 

öka tryggheten i stadsdelsområdet. Däremot anger nämndens riktlinjer 

för föreningsbidrag att restriktivitet ska gälla avseende finansiering av 

löner och arvoden. Förvaltningen föreslår därför att nämnden delvis 

beviljar ansökan med 350 000 kr i föreningsbidrag, vilket ligger i linje 

med hur tidigare års bidrag använts i projektet, för framförallt 

genomförande av utbildningar och informationsinsatser inom ramen 

för projektet. 

Sammantaget föreslås Verdandi beviljas 840 000 kr i föreningsbidrag 

för 2019.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-900/2018 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali och Azad 

Hassan till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämndens övergripande målsättning med föreningsbidraget 

är: 

Att öka jämställheten i stadsdelen 

Att öka kulturella evenemang 

Att det bedrivs öppen verksamhet för barn och ungdomar som främjar 

jämlika uppväxtvillkor för unga och där de kan få vara mer delaktiga i 

utvecklingen av sitt närområde och i formandet av mötesplatser. 

Att öka tryggheten i stadsdelsområdet 

Att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i stadsdelsområdet 

 

För att öka jämställdheten i stadsdelsområdet ska också verksamheten 

för, med och av vuxna kvinnor kunna komma ifråga för 

bidragsgivning. 

 

Bidragsberättigade föreningar ska dela principerna om den 

demokratiska rättsstaten och de mänskliga rättigheterna samt ta 

avstånd från våldsbejakande uttryck och åsikter. 

 

Med anledning av ovan nämnda riktlinjer föreslår vi att: 

nämnden beviljar 860 000 kronor till föreningen 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll.  
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Det som får anses saknas är en djupare analys från förvaltnings sida 

angående motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen 

och kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi 

måste undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 28  

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Unga Örnar 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis bevilja Tensta Unga 

örnars ansökan med 10 000 kr i föreningsbidrag. 

 

Ärendet 
Föreningen Tensta Unga Örnar har inkommit med en ansökan om 

12 000 kr i föreningsbidrag för 2019. Föreningen beviljades 7000 kr i 

föreningsbidrag 2018 för vilket man inkommit med återredovisning.  

 

Tensta Unga planerar att använda bidraget för delfinansiering av 

följande aktiviteter: 

 Övernattning och sportlovsläger,  

 Gruppverksamhet för barn/ungdomar 7-20år.  

 Övervägande barn 7-13år.  

 Subventionera avgifter och resor till olika fritidsaktiviteter. 

 Material till gruppverksamheten.  

 Filmvisningar för barn i närområdet. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att delvis bevilja Tensta 

Unga örnars ansökan med 10 000 kr i föreningsbidrag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-904/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll.  
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Det som får anses saknas är en djupare analys från förvaltnings sida 

angående motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen 

och kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi 

måste undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 29   

Fördelning av föreningsbidrag 2019 - Spånga 
Trygghetsringning 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att bevilja Spånga 

Trygghetsringnings ansökan om 40 000 kr i sin helhet. 

 

Ärendet 
Föreningen Spånga Trygghetsringning har inkommit med en ansökan 

om 40 000 kr i föreningsbidrag. Ansökan är inkommen inom utsatt 

tid.  

 

Spånga Trygghetsringning bedriver verksamheten trygghetsringning 

inom Spånga-Tensta stadsdelsområde. Bidraget är tänkt att finansiera 

ordinarie verksamhet under 2019. 

Förvaltningen bedömer föreningens verksamhet faller väl i inom de 

målsättningar som anges i riktlinjerna för föreningsbidrag då den dels 

bidrar till att öka tryggheten i stadsdelsområdet och dels utgör ett 

komplement till förvaltningens ordinarie verksamhet och på så sätt 

bidrar till att skapa ett mervärde i stadsdelen.  

Förvaltningen föreslår att nämnden beviljar Spånga 

Trygghetsringnings ansökan i sin helhet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-670/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll.  
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Det som får anses saknas är en djupare analys från förvaltnings sida 

angående motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen 

och kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi 

måste undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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 § 29 B 

 Fördelning av föreningsbidrag 2019 – Röda korset Spånga-    
     kretsen 

 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå Röda Korsets 

ansökan i sin helhet. 

 

Ärendet 
Föreningen Röda Korset Spånga‐kretsen har inkommit med en 

ansökan om föreningsbidrag för 2019 på sammanlagt 

55 000 kr i föreningsbidrag.  

 

Förvaltningen konstaterar att föreningen ansöker om 55 000 kronor 

som ska finansiera en verksamhet som ska bedrivas i en annan 

stadsdel. Enligt stadsdelsnämndens riktlinjer för föreningsbidrag ska 

bidragsberättigade föreningar bedriva en utpräglad lokal verksamhet 

som ska äga rum och vara riktad till invånarna i området. 

Förvaltningen konstaterar att den verksamhet som Röda Korset 

Spånga‐kretsen ämnar finansiera med föreningsbidraget inte är 

förenligt med detta krav.  

Förvaltningen föreslår mot bakgrund av det att nämnden beslutar att 

avslå ansökan i sin helhet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 december 2018. 

Dnr 5.4-340/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Sverigedemokraterna ser positivt på ett starkt och välfungerande 

föreningsliv som främjar ett samhällsengagemang och en 

ansvarskänsla för stadsdelen. Föreningsbidrag är ett verktyg för att 

säkerställa en kontinuitet och ett allsidigt utbud i föreningslivet. 

Dock ser vi att underlaget i handlingarna är bristande när det kommer 

till att fatta ett beslut enbart utifrån dess innehåll.  
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Det som får anses saknas är en djupare analys från förvaltnings sida 

angående motiveringen till förslag till beslut samt hur uppföljningen 

och kontrollen av verksamheten i föreningen sker. Vi bedömer att vi 

måste undersöka ärendet djupare för att kunna ta ställning till ärendet. 

Därmed deltar vi ej i beslutet”. 
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§ 30   

Svar på medborgarförslag om gratis träning i Tensta 
simhall för pensionärer samt tillgång till hälsopedagog 
eller sjukgymnast 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar mot bakgrund av vad som 

framkommit av förvaltningens beredning att medborgarförslaget ska 

anses besvarat. 

 

Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit till förvaltningen som föreslår att 

alla pensionärer i stadsdelen erbjuds gratis träning i Tensta sim-och 

idrottshall, alternativt att förvaltningen avtalar om gratis träning för 

pensionärer vid något av de privata gymmen som finns lokaliserade i 

stadsdelen. I förslaget lyfts också behovet av hälsopedagog eller 

sjukgymnast för målgruppen.  

 

Staden har redan reducerat pris för pensionärer på stadens sim- och 

idrottshallar. Förvaltningen erbjuder idag gratis friskvårdsaktiviteter 

vid de öppna träffpunkterna för äldre, till exempel stavgång, 

sittgymnastik och dans. Förvaltningen ställer sig positiv till att se över 

innehållet i aktiviteterna så att dessa motsvarar efterfrågan hos de 

äldre. Även möjlighet att tillhandahålla aktiviteter i samråd med 

förvaltningens sjukgymnast, arbetsterapeut, kostekonom och dietist 

undersöks.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd föreslår mot bakgrund av vad som 

framkommit av förvaltningens beredning att medborgarförslaget ska 

anses besvarat. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 december 2018. 

Dnr 1.2.4-740/2018 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 

Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Rashid Mohammed m.fl. (V) anslöt sig Anna Jonazon m.fl. (S) 

förslag. 

 

Ghazal Saberian (SD) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog 

att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali, Azad 

Hassan, Rashid Mohammed (V) och Ifra Ibrahim Osob (V) till förmån 

för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Stockholmare med olika bakgrund möter varandra allt mer sällan i 

vardagen, äldre likaså. En viktig del av ett gott liv är att få tillgång till 

träning. Alla vet att dagens pensionärer inte lever i ett ekonomiskt 

överflöd, och att ett friskare och sundare liv utgör en mindre kostnad 

för samhället. 

 

Hälsoproblem förebyggs bland annat genom att bryta isoleringen som 

kan uppstå när man blir äldre i en storstad. Då är gruppträning och 

gemenskap ett viktigt del. 

 

Genom gruppträning så får äldre mötas i sociala samband, 

segregationen motverkas och möjliggör för fler Stockholmarna att 

mötas över tidigare fysiska barriärer. Vi tar ansvar för att börja bygga 

bort de barriärer som i dagsläger utgör hinder för äldre människor i 

vardagen.  

Vi föreslår att nämnden ställer sig bakom medborgarförslaget”. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes Ghazal Saberian (SD) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Medborgarförslaget ligger i linje med Sverigedemokraternas 

viljeinriktning och politiska målbild gällande en aktiv och 

värdeskapande fritid för de äldre.  
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Vi anser att seniorernas behov av fysisk motion och möten med andra 

är viktigt både för det kroppsliga och själsliga välmåendet. 
 

Med anledning av att situationen för många pensionärer inte tillåter 

extra utgifter för exempelvis besök på simhall och gym, är detta 

medborgarförslag av stor vikt för att främja en hälsosammare livsstil 

för alla senior, oavsett ekonomiska förutsättningar. 

En annan aspekt är att medborgarförslaget förstärker träffytorna 

mellan stadsdelens invånare då fler rör sig i det offentliga rummet. 

Sverigedemokraterna ser därmed detta som en positiv och viktig del 

för att integrera även utlandsfödda äldre i samhället som inte annars 

hade fått den här möjligheten.  

 

Sverigedemokraterna föreslår: 

att nämnden ställer sig bakom medborgarförslaget”. 
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§ 31  

Anmälningsärende avseende tillsyn enligt alkohollagen 
och tobakslagen i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 

tillsynsplan för tobak (inklusive e-cigaretter) och folkölstillsyn till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
I enlighet med socialförvaltningens riktlinjer för 

stadsdelsförvaltningarnas uppdrag av tillsyn gällande tobak, e-

cigaretter och folkölsförsäljning ska en tillsynsplan finnas tillgänglig 

och varje år revideras. Tillsynsplanen ska, enligt 9 kap 2 § 

alkohollagen (2014:770) lämnas in till länsstyrelsen.  

 

Förvaltningen föreslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att 

lägga anmälan av tillsynsplan för tobak (inklusive e-cigaretter) och 

folkölstillsyn till handlingarna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 december 2018. 

Dnr 1.3.1-925/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 32  

Delegation och förordnande i ärenden enligt LVU (1990:52) 
och LVM (1988:870) 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden förordnar ordföranden i sociala delegationen 

Annika Rosenberg (M), vice ordföranden i sociala delegationen 

Rashid Mohammed (V) och ledamoten Markku Sirviö (M) rätt att 

fatta beslut  

enligt 6 § LVU     om omedelbart omhändertagande 

enligt 9 § LVU om upphörande av omedelbart 

omhändertagande 

enligt 11 § LVU   om var och hur vården ska ordnas 

enligt 13 § LVM överväga omedelbart omhändertagande 

enligt 27 § LVU   om tillfälligt flyttningsförbud 

enligt 43 § 1st 2p LVU  

begäran om biträde av polismyndighet, eller 

kriminalvård, för att genomföra beslut om vård 

eller omedelbart omhändertagande. 

2. Stadsdelsnämnden delegerar till ordföranden i sociala 

delegationen Annika Rosenberg (M), vice ordföranden i sociala 

delegationen Rashid Mohammed (V) och ledamoten Markku 

Sirviö (M) rätt att fatta beslut  

enligt 14 § 2 st 1p och 2p LVU  

om umgängesbegränsning, hemlighållande av 

vistelseort samt upphävande av beslut enligt 

samma lagrum 

enligt 30 § LVU  om upphörande av tillfälligt flyttningsförbud 

enligt 45 § 1st 1p och 2 p LVM  

begäran om biträde av polismyndighet, eller 

kriminalvård, för transport till beslutad 

läkarundersökning, LVM-hem eller sjukhus 

3. Stadsdelsnämnden förordnar nedan nämnda tjänstemän vid 

stadsdelsförvaltningen att begära polishandräckning för att 

genomföra beslut om vård eller omhändertagande enligt 43§ LVU 

inom nämndens eget ansvarsområde.  

Tjänstemän vid stadsdelsnämnden:  

Helene Ghomri, Sara Jogestrand, Anne Hiller, Mari Sjöberg, Ann-

Sofie Östling, Cecilia Grimelius, Frida Jonasson, Catrin Ahlman, 

Elinor Stjernswärd, Mia Lindgren, Maria Wendelstig, Hanna 

Lundblad och Sara Borgia.  
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4. Anmälan av beslut tagna genom förordnande och delegation ska 

ske i enlighet med detta tjänsteutlåtande.  

5. Tidigare beslut om delegation och förordnande enligt LVU och 

LVM upphör att gälla.  

6. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden förordnar vid sidan av ordföranden ett antal 

nämndledamöter att fatta beslut enligt 6, 9, 11 och 27 § § samt 43 § 

1st 2p lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) och 

13 § om lagen om vård av missbrukare i vissa fall (LVM). Vidare 

delegeras beslut enligt 14§ 2 st 1 p och 2 p, 30 § LVU samt 45 § 1st 1 

p och 2 p LVM. Stadsdelsnämnden förordnar ett antal tjänstemän att 

begära polishandräckning för att enligt 43 § 1st 2p LVU genomföra 

beslut.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 januari 2019. 

Dnr 1.1-852/2018  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 33   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 januari 2019. 

Dnr 1.1-16/2019 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 34   

Anmälan av protokoll för rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollet från den 

14 november 2018 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från den 14 november 2018 anmäls. 

Dnr 1.1-39/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 35   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
december 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 36  

Kurser och konferenser 

Nyanlänt Företagande bjuder in till ny summit den 14 mars 2019 i 

Västerås. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att två från majoriteten och 

två från oppositionen får delta på konferensen och att arvode utgår. 
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§ 37  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

Beslut 
 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 

inkomna protokoll med mera, § 37, bilaga 1, till handlingarna. 

 
Ärendet 

I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 37, 

bilaga 1. 

 


